
کشتي همچنان خبرسازترين رشته ورزشي 
اي�ن روزهاس�ت و واکنش ه�ا به اس�تعفاي 
غيرمنتظ�ره رس�ول خ�ادم ادام�ه دارد. در 
تازه ترين موضع گيري ها هم اعضاي کميسيون 
ورزش�کاران کشتي کشور ش�امل قهرمانان 
جهان در نامه اي به حس�ن روحاني خواستار 
بازگشت رئيس فدراس�يون کشتي شده اند. 
اميررضا خادم، معاون حقوقي و پارلماني وزارت 
ورزش و برادر رس��ول هم دس��ت به قلم شده و 
در نامه اي تأکيد کرده »برادرم پيشنهادي براي 
رويارويي با ورزشکاران صهيونيست نداده است«. 
وزارت ورزش��ي ها هم پس از مدتي س��کوت در 
حالي که برخي رسانه ها از تعيين سرپرست براي 
فدراسيون توسط وزارت خبر مي دهند، دست به 
کار شده اند. ديروز هم سلطاني فر و هم داورزني 
بار ديگر از مخالفت ش��ان با رفتن خادم صحبت 

کرده اند. 
تحولات کشتي در دو هفته اخير آنقدر سريع و 
غيرقابل پيش بيني بوده که اين روزها خيلي ها 

با تعجب ب��ه اتفاقاتي که افتاده ن��گاه مي کنند، 
اتفاقات��ي که از نام��ه و مصاحبه رس��ول خادم 
براي مذاکره مس��ئولان وزارت ام��ور خارجه و 
دولت با کميته بين المللي المپيک براي چرايي 
عدم مبارزه ورزش��کاران ايراني ب��ا نمايندگان 
رژيم صهيونيستي آغاز شد و وقتي با بي تفاوتی 
مخاطبان نامه روبه رو شد، خادم دست به قلم برد 
و نامه استعفايش را نوشت. تفسيرهاي متفاوت 
از درخواس��ت خادم سبب ش��ده تا در دو هفته 
گذشته خيلي ها نسبت به آن موضع گيري کنند. 
برخي حمايت و بعضي ها هم از نگاه ديگري آن 
را نقد کردند. با اين ح��ال اتفاقاتي که پيرامون 
ورزش اول کش��ورمان افتاده، خيلي ها را نگران 
اين رشته مدال آور کرده اس��ت، رشته اي که با 
خادم در چهار سال گذشته توانسته بود با عبور از 

تنگناهاي مالي به سروسامان برسد. 
      به کشتي هم مانند فوتبال توجه کنيد

در همين راستا بود که ديروز اعضاي کميسيون 
ورزش��کاران که گلچيني از قهرمان��ان جهان و 

المپيک در رشته هاي مختلف ورزشي هستند، در 
نامه اي به حسن روحاني از او خواستند تا زمينه 
بازگشت خادم را مهيا کند. در بخشي از اين نامه 
آمده اس��ت: »رئيس جمهور محترم آقاي دکتر 
روحاني، از شما درخواس��ت داريم خواسته هاي 
رئيس فدراسيون کشتي جمهوري اسلامي ايران 
را با درک عميقي از ش��رايط موجود کل ورزش 
ايران بررسي کنيد و اجازه ندهيد از اين خواسته ها 

تعبير اشتباهي شود.«
 در بخش ديگري از اين نامه هم از روحاني خواسته 
شده  از ديپلماسي ورزشي براي حل اين مشکل 
اس��تفاده کند: »پيگيري هاي کميته بين المللي 
المپيک در اجراي چارچوب هاي اخلاق ورزشي 
آنقدر جدي اس��ت که ديگر ديپلماس��ي کشتي 
ايران در برابر تعليق نشدن ورزش ملي مان جواب 
نخواهد داد. تعليق کشتي براي ما کشتي گيران 
يعني تعليق سرمايه زندگي مان. از شما درخواست 
داريم با همفکري نهاده��اي مختلف و ذي ربط 
هوشمندانه به کمک ورزش کشور بياييد تا بتوانيم 

در اين جاده يک طرفه محروميت ورزش��کاران 
ايراني را به حداقل برس��انيم و به يک تعادل لازم 
برسيم. بي شک پايه گذاري روابط ديپلماتيک ما 
را به راهکارهاي جديدتري خواهد رس��اند. يکي 
از پيش��نهادات ما در اين راس��تا، ديدار و رايزني 
جنابعالي با نناد لالووي��چ رئيس اتحاديه جهاني 
کشتي است تا برخي از مشکلات موجود مرتفع 

شود.«
در بخش پايان��ي اين نامه ه��م از رئيس جمهور 
خواس��ته ش��ده تا کش��تي هم مانند فوتبال در 
اولويت هاي مسئولان قرار گيرد: »جامعه کشتي 
از رئيس جمهور محترم و وزي��ر محترم ورزش و 
جوانان انتظار دارد که کشتي را نيز همانند فوتبال 
در دس��تور اولويت هاي کاري خود قرار دهند و 
تمهيداتي بينديشند که تنها دغدغه فدراسيون 
کشتي توانمندي فني کشتي ايران در دنيا باشد و 

دغدغه هاي مالي آن به حداقل برسد.«
   از نامه خادم برداشت اشتباه نکنيد

همچنين معاون حقوقي و پارلماني وزير ورزش و 
جوانان با اشاره به حاشيه هاي اخير کشتي ايران 
با انتقاد از تفسيرهاي نادرس��ت از صحبت هاي 
برادرش، ابراز اميدواري کرد که رسول به کشتي 
بازگردد. در بخش��ي از متن نامه اميررضا خادم 
آمده اس��ت: »هرچ��ه دو بيانيه اخير رس��ول را 
مي خوانم، مطلبي دال بر اينکه ايش��ان اصرار يا 
حتي پيش��نهادي براي رويارويي با ورزشکاران 
رژيم صهيونيستي داشته باشد، نمي بينم! جاي 
تأمل و تعجب بسيار دارد که چطور بعضي افراد، 
بدون بررسي اصل خبر و در اظهاراتي که شايد از 
پختگي لازم برخوردار نباشد، موضوع را تفسير به 
رأي نموده و به راحتي سرمايه هاي ملي کشور را 

زير سؤال مي برند!«
   مخالفت دوباره وزير با استعفاي خادم

وزارت ورزش ه��م پ��س از چند روز س��کوت و 
انفعال درباره درخواس��ت هاي خادم و همچنين 
استعفايش، ديروز بار ديگر از مخالفت وزير ورزش 
با کناره گيري رئيس فدراس��يون کش��تي خبر 
داد. اين در حالي اس��ت که يکي از رس��انه هاي 
از تلاش وزارت ب��راي انتخاب سرپرس��ت براي 
فدراسيون کشتي خبر داده بود، خبري که البته 
با صحبت ه��اي ديروز وزير ورزش منتفي ش��د. 
مسعود سلطاني فر ديروز در واکنش به استعفاي 
خادم گفت: »همان طور که من و معاون قهرماني 
هم اعلام کرده ايم با اين اس��تعفا مخالفت شده 
اس��ت و آقاي خادم به عنوان يک قهرمان ملي و 
مديري ارزش��ي خود را قائل به حفظ ارزش هاي 
نظام و کش��ور و کمک ب��ه موفقيت اين رش��ته 
پرطرفدار مي داند و ان شاءالله فدراسيون کشتي 
با حضور رس��ول خادم راه پرمس��ئوليت خود را 

ادامه مي دهد.«

خيال راحت من سيتي در مصاف با بازل
جدال سخت تاتنهام – يووه در ومبلي

صدرنشين جزيره با خيالي آسوده به مصاف نماينده سوئيس مي رود. روز 
دوم مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا امشب در شرايطي برگزار 
مي شود که فوتبال ايتاليا همچنان در بهت درگذشت کاپيتان فيورنتينا 
فرو رفته، اما يوونتوس مجبور است ديدار برگشت خود را مقابل تاتنهام 
برگزار کند. صعود بانوي پير به دور بعد مي تواند يک بار ديگر انگيزه را به 

فوتبال اين کشور بازگرداند. 
    خيلي دور، خيلي نزديک

اميد تيمي که دو گل در خانه حريف به ثمر رس��انده، خيلي بيش��تر از 
حريفش است. ديدار رفت تاتنهام – يووه با تساوي 2 - 2 به پايان رسيد 
و اين در حالي است که تيم ايتاليايي در خانه دو گل دريافت کرده است. 
قانون گل زده در خانه حريف مي تواند به کمک تاتنهام بيايد و راه صعود 
را براي اين تيم هموار سازد. تاتنهامي ها در سه جبهه ليگ جزيره، جام 
حذفي انگليس و ليگ قهرمانان حضور دارند. در ليگ برتر به رغم تمام 
تلاش هايشان در رده چهارم قرار دارند و با توجه به درخشش هاي تمام 
نشدني س��يتي و اختلاف 20 امتيازي با صدرنش��ين دستيابي به جام 
محال است. در جام حذفي نيز اخيراً بردي پرگل مقابل تيم ناشناخته 
راچديل کس��ب کردند و به يک چهارم نهايي راه يافتند. در اروپا نيز تا 
اينجاي کار مائوريسيو پوچتينو تيم خوبي را راهي ميدان کرده و حضور 
در يک هشتم نهايي موفقيت خوبي براي او محسوب مي شود، اما حالا 
شرايط به گونه اي اس��ت که هواداران تيم انتظارات بيشتري از تاتنهام 
دارند و شکست يوونتوس مي تواند انتظارات آنها را برآورده کند. پوچتينو 
اخيراً در مصاحبه اي مديران باش��گاه و همچنين ه��واداران را به ترک 

تاتنهام تهديد کرده بود. 
با اين حال بازي در ومبلي براي هر تيمي دشوار است، حتي اگر آن تيم 
يوونتوس تيم دوم کالچو باشد.  يوونتوس پس از تساوي نااميدکننده با 
تورين با اينکه تمام مسابقات فوتبال در ايتاليا لغو شده، رودرروي حريف 
سرسختش قرار مي گيرد. بانوي پير هفته هاست که در هيچ مسابقه اي 
شکست نخورده و در سري آ نيز تنها با يک امتياز کمتر نسبت به ناپولي 
در رده دوم ايستاده است. آلگري اميدوار است امشب بازيکنانش بتوانند 
کار اسپرزها را در ومبلي يکسره کنند و يکي از تيم هاي صعودکننده به 
يک چهارم نهايي اروپا باشند. ماريو مانژوکيچ، مهاجم کليدي يوونتوس 
از مصدوميت رهايي نيافته، اما گفته مي شود احتمال بازگشت گونزالو 
هيگواين به ترکيب وج��ود دارد. خوان کوادرادو و برناردس��کي ديگر 
بازيکنان مصدوم يووه هستند. موفقيت در لندن مي تواند جو سنگين 
فوتبال کشور چکمه اي پس از مرگ ناگهاني آس��توري را از بين ببرد. 
سرمربي بانوي پير با اين لشکر مصدومان دستش براي انتخاب ترکيب 
اصلي بسته است و با توجه به تساوي ديدار رفت، توريني ها براي صعود 

حتماً بايد در اين ديدار به گل برسند. 
    آماده جشن صعود

اين روزها هيچ تيمي به اندازه من سيتي در ش��رايط ايده آل قرار ندارد. 
منچسترسيتي با هدايت پپ گوارديولا بازي به بازي پيش مي رود و جز 
شکست حريفان هدف ديگري ندارد. به نظر مي رسد پپ شاگردانش را 
به بردن عادت داده و از آنها خواسته تحت هيچ شرايطي تن به شکست 
ندهند. به همين خاطر اس��ت که آبي هاي منچس��تر هفته هاست در 
انگليس مي تازند و اخت��لاف 16 امتيازي نويد قطعي ش��دن قهرماني 
اين تيم را مي دهد. پس از شکست يک بر صفر به ويگان در جام حذفي 
سيتي سه برد شيرين کسب کرد و دو تيم مدعي انگليس را از پيش رو 
برداشت. دو برد متوالي مقابل آرس��نال حتي آرسن ونگر کهنه کار را تا 
آستانه سقوط پيش برد و پس از آن نيز نوبت به چلسي رسيد تا دست ها 

را به نشانه تسليم بالا ببرد. 
در ليگ قهرمانان نيز تا اينجاي کار سيتيزن ها حرف هاي زيادي براي 
گفتن داشته اند. در بازي رفت يک هشتم نهايي در سوئيس خيالشان را با 
پيروزي 4 بر صفر راحت کرده اند تا در ورزشگاه اتحاد با کمترين استرس 
و دغدغه به ميدان بروند. سرخيو آگرو، گلزن اول سيتي تاکنون 21 گل 
به ثمر رسانده است. در يک هفته اخير تنها حاشيه اي که آرامش کادر 
فني تيم دوم منچستر را به هم ريخته، حمايت گوارديولا از جدايي طلبان 
کاتالونياست. پپ با بستن روبان زردرنگ حمايتش از جدايي طلبان را 
صراحتاً اعلام کرده و همين مسئله اتحاديه فوتبال انگليس را بر آن داشته 
تا جريمه اي س��نگين براي رفتارهاي سياس��ي اين مربي در مسابقات 
اعمال کند. بازل حريف امشب سيتي در ليگ سوئيس دوم است و جبران 

شکست رفت براي اين تيم غيرممکن به نظر مي رسد. 

بايد از علم مربياني چون کولاکوويچ استفاده کنيم
سمينار تخصصي »تاکتيک هاي پيشرفته 
حمله« فرصت خوبي ب��راي مربيان ايراني 
اس��ت تا با عل��م روز دنيا آش��نا ش��وند، اما 
علوم جديد در صورتي که به ش��کل عملي 
آموخته شوند، کاربردي به مراتب بيشتر از 
آموزش هاي تئوري دارند. ورزش روز دنيا بر 
پايه آموزش هاي عملي و کاربردي بنا شده و 
نمي توان تنها به حضور در کلاس بسنده کرد. 
بهترين راهکار حضور در تمرينات تيم ملي و 
ديدن تمريناتي است که کولاکوويچ براي شاگردانش در نظر مي گيرد. البته 
تعداد مربيان واليبال کشورمان زياد است و قطعاً همه آنها نمي توانند در تمام 
جلسات تمرين تيم ملي شرکت کنند، اما مي توان سازوکاري را در نظر گرفت 
که حداقل هفته اي يک بار چند نفر از مربيان در تمرينات حاضر شوند و از 
نزديک مديريت کولاکوويچ را نظاره کنند. کلاس هاي تئوري نيز لازمه به روز 
شدن علم مربيان است، اما بدون شک برگزاري همزمان کلاس هاي تئوري 
و عملي نتيجه بهتري خواهد داشت. براي جا نماندن از دانش روز بايد تلاش 
زيادي کرد و هس��تند مربيان وطني که از زمان خوليو ولاسکو به تمرينات 
مي رفتند و نحوه تمرين او و مربيان خارجي پس از ولاسکو را زير نظر داشتند. 
هرچه جلو مي رويم، مي بينيم که علم تمريني تا چه اندازه پيشرفت کرده و ما 
چقدر از علم روز فاصله داريم. شکي نيست که مربيان ايراني نيز براي رسيدن 
به بالاترين سطوح علم و دانش واليبال اشتياق زيادي دارند و براي رسيدن به 
اين هدف هم تلاش زيادي مي کنند. در اين بين شايد معدود مربياني باشند 
که مدعي اند همه چيز را بلدند و نيازي به آموزش هاي جديد ندارند، اما اکثريت 
اين عقيده را ندارند و به دنبال دانش افزايي هستند. زير نظر گرفتن تمرينات 
مربياني چون ولاسکو، کواچ، لوزانو و کولاکوويچ نشان دهنده فاصله دانش 
مربيان خارجي و ايراني است. فراموش نکنيم که ورزش در حال پيشرفت است 
و علم مربيان به روز مي شود. براي جا نماندن از چرخه حرفه اي گري بايد از علم 
مربيان خارجي چون کولاکوويچ که با هزينه فدراسيون واليبال به کشورمان 
آمده اند، نهايت استفاده را ببريم تا مربيان ايراني نيز به سطح مربيان خارجي 

برسند و روزي ما هم صادرکننده مربي واليبال به دنيا باشيم. 

 هيچ کس حق ندارد  از بازي ما ناراحت باشد
 پرسپوليس بعد از دو باخت )در ليگ و ليگ 
قهرمانان آسيا( سرانجام موفق شد الوصل 
ام��ارات را در آزادي شکس��ت دهد و نوار 
ناکامي هاي خود را پاره کند. موفقيتي که 
برانکو آن را نتيجه توانايي بالاي شاگردانش 
مي داند: »در ليگ قهرمانان هيچ مسابقه اي 
راحت نيست، اما اينکه توانستيم بعد از دو باخت به پيروزي برسيم، 
نتيجه توانايي هاي پرسپوليس است. هواداران در سه سال اخير به 
صحنه هاي ش��ادي خيلي عادت کرده اند، اما هرگز نمي خواهم از 
بازيکنانم و رفتار آنها گلايه و از نحوه بازيش��ان انتقاد کنم. طبيعي 
است که در برخي صحنه ها ممکن است تيمي ضعيف ظاهر شود، 
ولي بازيکنان ما در سه سال اخير نتايج درخشاني گرفته اند، به همين 

دليل هيچ کس حق ندارد از يک باخت ناراحت شود.«

شما که  عقلتان می رسد  به داد ورزش برسيد
روي صحبت مان با ش��خص اول قوه مجريه است، رئيس جمهور، جناب 
دکتر حسن روحاني. جناب رئيس جمهور هرچند که اين  روزها منتقدان 
دولت شان را عده اي کم عقل و نفهم قلمداد  و  معرفي مي کنند، اما به هر 
حال ما حرفمان را مي زنيم، حالا مي خواهد از ديد روحاني به جمع نفهم ها 
اضافه شويم يا نه، چندان مهم نيست. مهم اين است که حرفمان را بزنيم و 

درد بي درمان ورزش کشور را فرياد کنيم.
جناب روحاني روي صحبت مان با شماست، ش��مايي که حتماً ديروز از 
طريق رسانه ها متوجه شده ايد که جمعي از قهرمانان کشتي برايتان نامه 
نوشته اند، همان هايي که بارها رس��ول خادم رئيس فدراسيون خواستار 
ديدارشان با شما شد، اما شما و وزير ورزش تان هر بار جواب سر بالا داديد. 
همان هايي که بلافاصله پس از کسب مدال و افتخارآفريني هايشان پيام 
صادر مي کنيد تا نکند از قافله صادرکنندگان پيام عقب بمانيد و البته به 

همان چند خط هم اکتفا مي کنيد.
جناب روحاني به شما انتقاد داريم؛ حتماً مي گوييد که نمي فهميم، ولي 
اهميتي ندارد. اصلاً ما جمعي نفهم، شما که مي فهميد و عقلتان می رسد  
حداقل توضيح دهيد چرا سپ بلاتر، رئيس فاسد فيفا موفق به ديدارتان 
شد؟ چرا اينفانتينو را در پاويون فرودگاه ديدار کرديد، اما حاضر نشديد 
رئيس اتحاديه جهاني کشتي را ببينيد تا شايد از تبعات ديدارتان با او اندکي 

از مشکلات سخت امروز کشتي ايران برطرف شود!
جناب رئيس جمهور، اگر نامه قهرمانان کش��تي را ملاحظه کرده باشيد 
حتماً به آن بخش رسيده ايد که فرياد از مشکلات مالي سر داده اند، هرچند 
که از نظر شما مشکلات مالي معنايي ندارد و همه چيز گل و بلبل است، 
اما به هر حال بد نيست شما که براي پرداخت بدهي يک بازيکن فوتبال 
وزيرتان را راهي ترکيه مي کنيد، حداقل به همان جناب وزير دستور دهيد 
تا بيشتر به وضعيت  قهرمانان کش��تي و البته ديگر قهرمانان رشته هاي 

المپيکي رسيدگي کند.
درد ورزش درست همين اس��ت، اينکه رشته هاي ديگر توقع دارند مثل 
فوتبال ديده شوند و مثل فوتبال به آنها بها داده شود. جناب دکتر روحاني 
امروز صداي اعتراض کشتي در نامه اي به گوشتان رسيد، ولي واقعيت اين 
است که اين صدا؛ صداي تکواندو، کاراته، وزنه برداري، دووميداني و صداي 
ملي پوشان و قهرمانان پارالمپيکي هم هست، خوب که گوش کنيد حتماً 

صداي قهرمانان تيراندازي، جودو و شمشيربازي را نيز مي شنويد.
جناب رئيس جمهور اميدواريم صداي اعتراض ورزش را مانند انتقادهايي 
که به نظرتان از سوي نفهم ها مطرح مي شود، نشنويد و متوجه باشيد که اين 
قهرمانان درست در روزهايي که سياست هاي اقتصادي اشتباه دولت کارد را 
به استخوان مردم  رسانده، اسباب شادي و اميدواري آنها را با قهرماني ها و 

کسب افتخار براي ايران فراهم مي آورند.
جناب رئيس جمهور، جامعه ورزش به پيشتازي کشتي امروز دست ياري 
به سمت شما دراز کرده است، دستي که بايد گرفته شود، نه اينکه خداي 

نکرده انگ نفهمي به آن زده شود.
جناب رئيس جمهور فهميده، جامعه کش��تي صادقان��ه مواضع خود و 
خواسته هايش را به گوش شما رساند، خواس��ته هايي که درد مشترک 
رشته هاي مدال  آور است و حالا همه اميدواريم کسي که خوب مي فهمد، 

آستين  همت بالا بزند و به داد ورزش اول و کل ورزش کشور برسد.
جناب روحاني حتماً خوب مي فهميد که بازي هاي آسيايي 2018 جاکارتا 
و المپيک 2020 توکيو بسيار نزديک اس��ت، همان رقابت هايي که بايد 
چندين پيام تشکر و تقدير براي آنها که امروز دردشان را فرياد مي زنند، 
آماده کنيد.  حتماً مي فهميد که چه مي گوييم. حتماً مي فهميد که همين 

امروز بايد کاري کرد که فردا خيلي دير است، خيلي دير!

پيروزي ذوب آهن بر الوحده
تيم فوتبال ذوب آهن اصفهان در آخرين ب��ازي دور رفت در گروه دوم 
رقابت هاي ليگ قهرمانان آسيا موفق ش��د با نتيجه 2 بر صفر الوحده 
امارات را شکست دهد. گل هاي ذوبي ها در اين ديدار را مرتضي تبريزي 
به ثمر رساند. ذوب آهن با اين پيروزي شش امتيازي شد تا به بازي هاي 
دور برگش��ت اميدوار شود. شاگردان قلعه نويي دوش��نبه هفته آينده 

مهمان الوحده در امارات هستند.

بازي با ايران سرنوشت مان را معلوم مي کند
مبارک بوصفا، هافبک تيم ملي مراکش مي گويد: »بازي با ايران براي ما 
اهميت زيادي دارد و بازي سختي در پيش داريم. ايران در مسابقات انتخابي 
گل هاي کمي خورده و ما بايد همگي روي اين تيم براي بازي اول تمرکز 
کنيم. بازي با ايران به عنوان اولين ديدار از اهميت زيادي برخوردار است و 

مي تواند حتي سرنوشت ما در جام جهاني را مشخص کند.«

کيادربندسري دوباره طلايي شد
روز س��وم رقابت هاي اس��کي آلپاين آسيا با کس��ب مدال طلاي محمد 
کيادربندسري در مارپيچ کوچک آغاز شد. کيادربندسري با حد نصاب يک 
دقيقه و 23 ثانيه بالاتر از دو اسکي باز قزاقستاني به مدال طلا دست يافت. در 
بخش بانوان هم فروغ عباسي موفق به کسب مدال نقره شد. با احتساب اين 
دو مدال جمع مدال هاي اسکي بازان ايران به 11 مدال؛ دو طلا، پنج نقره 
و چهار برنز رسيد. کيادربندسري در روز اول رقابت ها نيز موفق به کسب 

مدال طلا شده بود.

مدال اهداف پروازي را مي خواهيم
علي دادگر، رئيس فدراسيون تيراندازي گفت: »يکي از برنامه هاي جدي 
فدراسيون راه اندازي ليگ اهداف پروازي است. فدراسيون دغدغه کسب 
مدال در اين بخش را دارد، چراکه تا امروز نتوانسته ايم به موفقيتي دست 
پيدا کنيم. بنابراين مي خواهيم با آماده سازي بستر مناسب، زمينه توسعه و 

قهرمان پروري در اين رشته را فراهم کنيم.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

اولويت جام جهاني است نه کرش
 تيم ملي در حالي اي��ن روزها براي جام 
جهاني آماده مي ش��ود که پايان يافتن 
ق��رارداد ک��رش بع��د از اي��ن رقابت ها 
دغدغه هاي زيادي را ايجاد کرده، البته 
نه ب��راي وزارت ورزش، چراکه داورزني 
مع��اون وزي��ر ورزش و جوان��ان تأکيد 
مي کند که اولويت جام جهاني اس��ت نه آينده کرش: »مس��ئله 
اصلي اين روزها جام جهاني است و ورود به مباحث ديگر و اينکه 
کرش بعد از اين مسابقات برمي گردد يا نه، از اختيارات فدراسيون 
فوتبال اس��ت تا درباره آينده کاري کرش تصميم بگيرد. اکنون 
وقت پرداختن به اين مسائل نيست و بايد به دنبال فراهم کردن 
شرايطي براي حضور قدرتمندانه تيم ملي فوتبال در جام جهاني 

روسيه بود.«

شيوا نوروزي 

فريدون حسن

 تخليه اطلاعاتي کولاکوويچ!
واليبال ايران در حال پوس��ت اندازي اس��ت. پس از اوج گيري واليبال و 
درخش��ش در رقابت هاي بزرگ جهاني حالا واليبال اي��ران ديگر يک 
پديده نيست و قدرتي بين المللي به حساب مي آيد. با اين حال پويايي و 
به روز بودن و گام برداشتن با علم روز واليبال چيزي نيست که بتوان به 
سادگي از کنار آن گذشت. به همين خاطر است که محمود افشاردوست، 
دبيرکل فدراسيون از مربيان ايراني مي خواهد تا در سمينار »تاکتيک هاي 
پيشرفته حمله«، ايگور کولاکوويچ را تخليه اطلاعاتي کنند. او مي خواهد 
که از عقايد يکديگر بهره ببرند، چون انتقال تجارب کمک شايان توجهي 

به رشد و توسعه واليبال ايران خواهد کرد.

مسعود آرمات

 کارشناس واليبال

پاي »روحاني« به تشک کشتي باز شد!
ادامه واکنش ها به استعفاي رسول خادم با نامه قهرمانان المپيک به رئيس جمهور

اصلي ترين اولويت شما چيست؟
 کرش، س��رمربي پرتغالي تي��م ملي در 
يادداش��تي از اهالي و مس��ئولان فوتبال 
خواسته تا اولويت خود را مشخص کنند: 
»در اين لحظه که اهداف و رؤياهاي فوتبال 
ايران معطوف به جام جهاني است، ترديدي 
وجود ندارد که تنها با برنامه آماده سازي 
شجاعانه، بي پروا و نوآورانه مي توان به انتظارات هواداران پاسخ داد. 
اين نظر فروتنانه، اما اعتقاد راسخ من است که وجدان حرفه اي من 
را مجاب به بيانش مي کند. آماده سازي تيم   ملي فوتبال ايران براي 
جام جهاني بدون شک بايد اصلي ترين اولويت فوتبال ايران باشد، اما 
درباره اين موضوع کساني که حق دارند بايد تصميم گيري کنند.« با 
توجه به همزماني ليگ قهرمانان آسيا با اردوها و ديدارهاي تدارکاتي 

تيم ملي، کرش دغدغه آماده سازي تيمش را دارد.

سعيد احمديان
    گزارش

ورود به جمع فيناليست هاي جهان   شيرين  بوديزدي ها در پي تکميل شگفتي  
حسن تفتيان، سريع ترين دونده ايران که در مسابقات جهاني داخل سالن بيرمنگام انگليس به مقام باارزش 
پنجمي دست يافت، بعد از ورود به جمع فيناليست هاي جهان تأکيد کرد دستيابي به مدال المپيک دور از 

دسترس نيست: »خيلي خوشحالم که يک ايراني براي اولين بار توانست به فينال دوهاي 
سرعت جهان راه پيدا کند. اين اتفاق مهم و ارزشمندي است. نمي توانم دو ساعتي 
را که بين مرحله نيمه نهايي و فينال داش��تم، توصيف کنم. من در کنار بهترين  
دونده ها و رکورددارهاي دنيا در مرحله نهايي حضور داش��تم و بايد با آنها رقابت 
مي کردم. فيناليست شدنم حس شيريني بود. در فينال براي مدال جنگيدم و تنها 

يک شرکت کننده نبودم، اما واقعاً دير رسيدن به بيرمنگام در کسب نتيجه 
تأثيرگذار بود. اگر با شرايط نرمال به بيرمنگام اعزام مي شدم، مطمئناً 
مي توانستم رکورد و عنوان بهتري ثبت کنم. البته سختي هاي زيادي 
در رقابت هاي جهاني وجود دارد و حمايت و پشتيباني هاي  زيادي را 
مي طلبد. اگر حمايت ها و پشتيباني ها باشد، مطمئناً رتبه هاي خوبي 
در رقابت هاي جهاني در اين رشته خواهيم داشت و کسب مدال در 

المپيک 2020نيز براي دووميداني دور از دسترس نيست.« 

دنيا حيدري 
   منهاي فوتبال 

ديدار فينال ليگ برتر واليبال از امروز با مصاف دو تيم بانک س��رمايه و خاتم اردکان براي رسيدن به جام 
قهرماني اين دوره از رقابت ها آغاز مي شود. اين دو تيم که با گذشتن از سد حريفان خود را به ديدار نهايي ليگ 
واليبال رسانده اند، در طول رقابت هاي اين فصل دو مرتبه در مرحله مقدماتي به مصاف هم 
رفته اند که در هر دو ديدار شاگردان مصطفي کارخانه موفق به شکست اردکان شده اند. 
با اين حال بانک سرمايه نمي تواند به تکرار نتايج قبلي برابر اين تيم شگفتي ساز 
اميدوار باشد. اردکاني هاي يزد که در پايان دور مقدماتي با30 امتياز از 11 برد، 
رده هفتم جدول را در اختيار داشتند براي راهيابي به فينال، ابتدا سايپا تيم دوم 
جدول و سپس شهرداري تبريز تيم سوم جدول را از پيش رو برداشتند تا امروز 
برابر بانک سرمايه، تيمي که در دو دوره گذشته عنوان قهرماني را به دست 
آورده، صف آرايي کنند. صدرنشين 57 امتيازي که با گذشتن از هاوش 
گنبد و پيکان، پرافتخارترين تيم ليگ برتر به فينال راه يافته، حال 
سوداي قهرماني ديگري را در سر مي پروراند، اما بايد ديد بانکي ها 
مي توانند اين رؤيا را به حقيقت تبديل کنند يا خاتم اردکان به 

شگفتي سازي هاي خود در اين فصل ادامه مي دهد.  

سجاد محمديان، نايب قهرمان پرتاب وزنه کلاس F 42 پارالمپيک 
و جهان مي گويد، لوله کشي ساختمان باعث شده به اين رشته روي 
بياورد: »پنج س��ال اس��ت که به طور حرفه اي ورزش مي کنم. بر اثر 
سانحه از ناحيه پا معلول شدم و بعد از ۹ ماه که ورزش حرفه اي را آغاز 
کردم با کسب ورودي بازي هاي پاراآسيايي اينچئون در اين رقابت ها 
طلا گرفتم و رکورد آسيا را هم شکستم. از قبل اطلاعاتي در خصوص 

پرتاب ها نداشتم و قبل از اينکه به سمت ورزش بيايم به کار لوله کشي 
ساختمان مشغول بودم، اما بعد از آشنايي با ورزش معلولان و پرتاب 
وزنه موفق به کسب حدود 23 نش��ان کشوري و بين المللي از جمله 
يک طلاي پاراآسيايي)اينچئون(، دو نقره جهان و يک نايب  قهرماني 
پارالمپيک)ريودوژانيرو( شدم که در اين ميان طلاي اينچئون را از همه 

بيشتر دوست دارم.«

محجوب عالي بود
 محمد منصوري، سرمربي تيم ملي جودو  گفت:   »محجوب عملکرد 
بسيار خوبي در اين رقابت ها داش��ت و خوش درخشيد، اما جدا از 
روحيه و انگيزه اي که داشت، همدلي ديگر ملي پوشان و حمايتي 
که از او کردند نيز مزيد بر علت شد تا محجوب با عملکردي درخشان 

طلاي اين رقابت ها را از آن خود کند.«

دولتي ها سهم بودجه خود را ندادند
  حيدريان، خزانه دار فدراسيون کشتي مي گويد  : »در چند سال گذشته 
وزارت و کميته المپيک بيش از ۹5 درصد از تعهدات خود را که کلاً 10 
درصد از بودجه فدراسيون مي شد، تخصيص مي دادند، اما امسال در 
آستانه بازي هاي آسيايي جاکارتا ، درصد بودجه اي را که دولتي ها بايد 

پرداخت مي کردند، پرداخت نکرده اند و اين کار را سخت کرده است.«

تکواندو بايد از بازيکن سالاري خارج شود
 مرتضي کريمي، سرمربي اسبق تيم ملي تکواندو   می گويد: »تکواندو 
براي گام برداش��تن در مس��ير موفقيت بايد از بازيکن س��الاري و 
بازيکن محوري خارج شود. ما بايد اجازه دهيم نسل جديد بيايند و 
انحصارطلبي را از برخي بازيکنان بگيريم. خانواده تکواندو هم بايد به 

عسکري فرصت بدهد و دندان روي جگر بگذارد.«

از لوله کشي ساختمان تا نايب قهرماني پارالمپيک


